
Resposta a la Ciutadania d’ERC al Ple de 19/5/10 
 
 
PREGUNTA PEL PLE DE MAIG: PER L’EQUIP DE GOVERN i PER 
L’OPOSICIÓ 
 
EXPOSICIÓ DE FETS: 
 
Fa més de 6 mesos es va fer una pregunta al ple de la situació de Çan 
Cadena que està sense sostre. Aquest estat és molt deplorable. Es que la 
volen deixar caure¿?. 
 
SOL·LICITUD QUE FORMULA: 
 
Resposta urgent i solució d’aquest problema. La masia de Can Cadena és 
Patrimoni del poble. 
 
A veure, des del grup d’Esquerra entenem que el fet que hagin tret la teulada 
de Can Cadena obeeix única i exclusivament a intentar evitar que la casa pugui 
ser ocupada i per tant que sigui habitable.  
 
Nosaltres, malgrat tot, també posem el nostre dubte que en aquest cas 
l’actuació sigui la més adequada, entenent que essent un edifici que entra 
dintre de l’actual catàleg, també s’hauria de tenir en compte que el que s’ha de 
mantenir és tota la seva estructura, i evidentment les bigues, que són de fusta 
actualment, que estiguin al descobert i a la intempèrie, doncs òbviament no 
ajuda massa al manteniment del que és la casa, així com la pluja segurament 
haurà afectat als altres sostres que puguin quedar a l’interior. 
 
Però aquí, com que hi ha una disparitat de criteris entre l’equip de govern 
actual i el grup d’Esquerra Republicana, i és un debat de fa anys i anys sobre 
què carai deu estar protegint l’actual catàleg, si són les quatre parets mestres o 
l’edifici tot sencer, en tot el seu contingut i totes les seves plantes, etc, i tots els 
seus elements, suposo que jurídicament no ens en sortiríem. 
 
Nosaltres també lamentem l’estat de Can Cadena, així com d’altres béns que 
també estan catalogats i en teoria protegits dintre del catàleg municipal. 
 
 
PREGUNTA PEL PARTIT SOCIALISTA i PER L’OPOSICIÓ 
 
EXPOSICIÓ DE FETS: 
 
En data 30/04/2010 i amb número de registre 2010 00005965, se’ls hi va 
demanar la documentació necessària per validar “Llicència d’Obres” i 
“Inici d’Obra a l’Hospital de Sant Joan de Déu”. Han passat els dies i 
aquesta documentació encara no ha sigut entregada a l’Associació de 
Veïns de Finestrelles. 
 



SOL·LICITUD QUE FORMULA: 
 
L’entrega immediata d’aquesta documentació i saber si volen o no voler 
fer-ho. És que esperen que les obres finalitzin perquè d’aquesta manera 
es treuen un “mort de sobre” perquè una vegada feta, la història no anirà 
cap enrere. 
 
Senyors de l’oposició, tenen aquesta documentació que demanem, 
l’Ajuntament els hi ha entregat. 
 
Si no és així, què pensen fer¿?. 
 
Bé, per la part que em toca he de dir que nosaltres, el grup d’Esquerra 
Republicana, ni tenim aquesta documentació ni tampoc, la veritat, l’hem 
demanada, entre altres coses perquè confiàvem que a partir de les diverses 
reunions que vam mantenir els diversos grups polítics amb l’equip de govern, 
en tot cas en junta de portaveus, semblava que hi havia una certa voluntat 
d’arribar a acords entre el mateix equip de govern i l’hospital de Sant Joan de 
Déu per acabar d’arreglar els problemes que preocupen a l’associació de veïns 
de Finestrelles, i evidentment també a la gent de Finestrelles, sobretot als del 
carrer Santa Rosa. 
 
Dissortadament, fins ahir no vam saber que realment l’hospital de Sant Joan de 
Déu s’ha tancat en banda respecte a qualsevol canvi en els projectes 
presentats, fet que lamentem, malgrat que no perdem l’esperança. Entenem 
que segurament l’Ajuntament, en aquest cas representat per l’equip de govern, 
ha fet un esforç, però potser l’única via que ens queda és intentar convèncer la 
gent de Sant Joan de Déu. Nosaltres estem segurs que amb una obra 
d’aquesta envergadura Sant Joan de Déu portarà a terme i tindrà tots els 
permisos i complirà tota la legalitat haguda i per haver per poder fer el que està 
fent.  
 
Ara bé, entenem que en aquest sentit, el que ha d’imperar és el sentit comú, i 
ha d’imperar la convivència entre els mateixos veïns de Finestrelles i l’hospital, 
perquè ningú pateixi a ningú, ni la sensació que pugui tenir l’hospital de patir als 
veïns, ni els veïns d’haver de patir les molèsties que, a veure, que fermament 
estan patint des de fa tants anys. 
 
Per tant, nosaltres el que intentarem fer és això, intentar parlar amb Sant Joan 
de Déu, a veure si en traiem alguna cosa. 
 
 
El Sr. Álvarez diu: 
“Bé, jo el primer, se sent?, el primer que volia dir en nom del president de 
l’associació de veïns i tots els components de la junta és felicitar la nostra 
excompanya Isabel Molina per la seva designació com a regidora de 
l’Ajuntament d’Esplugues. La felicitem de tot cor, i dic que és 
excompanya perquè com és lògic s’ha donat de baixa de la junta de 
l’associació.  
 



La segona és que l’associació de veïns no ha manifestat mai que no 
estigués assabentada de les obres que es volen fer al casal Brillas. El que 
l’associació de veïns li va dir al Sr. Figueras la setmana passada que em 
va trucar a casa, em va dir: “Ja saps que dimecres es fa al ple 
l’aprovació?”, i vaig dir: “No, no ho sabia.” Això és el que li vaig dir. 
L’endemà vaig trucar al Sr. Enric, al Lluís Ortega i al Sr. Figueras mateix, 
que va estar a l’associació i em van informar, em van informar en part, 
perquè jo no sabia fins avui que s’havia guanyat un metro més de jardí, en 
detriment del pati interior dels particulars.  
 
L’associació de veïns no té ningú qualificat per jutjar si les obres són 
legals o il·legals, per a això tenim a l’equip de govern i tenim al 
representant de l’Ajuntament a l’oposició, perquè vigilin l’ordenament i 
vigilin el compliment de les ordenances. El que sí és que l’associació de 
veïns li ha manifestat a algun veí és que estarà sempre al costat dels 
veïns afectats davant de l’empresa constructora, perquè rebin el que els 
hi toca legalment. No tinc res més a dir. 
 
El Sr. Figueras diu: 
“Sí, Sr. Álvarez, jo no sé ben bé el que s’ha entès sobre el que he dit, ja m’ho 
miraré a la transcripció de l’acta d’aquest ple. Malgrat tot, la meva intenció era 
molt clara, l’associació de veïns entenc que no té perquè tenir especialistes que 
sàpiguen d’Urbanisme, però és una entitat d’utilitat pública reconeguda també 
per la Llei de Bases de Règim Local i li reconeix el dret a intervenir en totes 
aquelles qüestions que afecten justament al seu barri i que afecten, entre altres 
coses, al planejament urbanístic. 
 
Nosaltres no entenem que passada la comissió informativa on se’ns diu que 
aquest pla urbanístic passarà per aquest ple, i que l’associació de veïns no en 
sabés res. Quan jo el vaig trucar a vostè no en sabia res, i diguem que la meva 
intenció era únicament plasmar això, que vostès no sabien que hi havia aquest 
pla urbanístic que entrava en aquest ple una setmana abans del ple. Nosaltres 
entenem, o almenys nosaltres ho faríem d’una altra manera, que és consultar 
abans a l’associació de veïns abans de prendre una decisió d’aquest calat, i 
crec que no estaria de més que l’equip de govern també ho fes. La intenció que 
jo tenia era aquesta, no era cap altra.” 
 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
“Bé, ben bé no era per això, Sr. Figueras, li hem deixat expressar-se, però és 
que jo crec que li demanava el president de l’associació de veïns de 
Finestrelles, li feia una pregunta molt concreta, i més aviat donàvem veu als 
diferents portaveus per contestar. Jo entenc que el Sr. Felipe espera aquesta 
resposta.” 
 
 
El Sr. Figueras diu: 
“A veure, senyor, penso que ara mateix nosaltres estem amb la qüestió que 
ens plantejava el portaveu del Partit Popular, i és intentar cercar el diàleg, que 
no pas l’enfrontament, sabent que, i som conscients d’això, que anant a 



l’enfrontament amb Sant Joan de Déu ho tenim tot perdut, és que estic segur 
que compliran fins la legislació..., en fi, qualsevol tipus de legislació que hi hagi, 
les obres de Sant Joan de Déu segurament les complirà, i si no les està 
complint li acabaran adaptant la norma perquè les compleixi. Sabem amb què 
ens enfrontem. 
 
Per tant entenem que l’única manera d’aconseguir alguna cosa és anant a les 
bones, si no ho obtenim ja rumiarem aleshores què carai es pot fer o deixar de 
fer, però ara mateix nosaltres ens agafem, i així ho he manifestat en la meva 
primera intervenció, que el que cal és intentar dialogar amb Sant Joan de Déu 
per convèncer-los que el que no poden fer és molèsties als veïns del carrer 
Santa Rosa i de Finestrelles en general.” 
 
El Sr. Raventós diu: 
“Jo tinc dues preguntes, una és que la setmana passada es va parlar del 
dret a decidir a dalt, a Finestrelles, perquè no hi havia un local al centre 
del poble disponible. Un sols hi va deixar. Llavors la meva pregunta és, 
com que aquí arriba a més gent tot el que es parla en el ple, encara que 
sigui la segona part, m’agradaria que cada partit polític digués quina 
opinió té del dret a decidir, una mica un petit resum del que va dir cada 
partit allà, perquè així tingués més difusió. Això seria la primera pregunta. 
 
I la segona pregunta és: els locals públics em sembla que té dret tothom a 
fer-los servir, tant entitats com persones, ni que sigui pagant un lloguer. 
Llavors jo pregunto per què se’ls hi nega el dret a utilitzar locals a la gent 
que està muntant tot això, a la plataforma, o és que és una plataforma 
il·legal, no ho sé, no vaig entendre-ho, per això m’agradaria preguntar-ho 
al ple, com és que no es deixen aquests locals públics, que fins i tot es 
pot deixar a una persona, si no estan ocupats, pagant el corresponent 
lloguer, com sigui, per què no es deixen?” 
 
El Sr. Figueras diu: 
“Bé, sobre la qüestió del dret a decidir, nosaltres, com vostè molt bé sap, Sr. 
Raventós, no solsament estem a favor, sinó que estem a favor d’impulsar-les 
allà on la ciutadania tingui intenció de portar-les a terme, això és el que 
d’alguna manera, a tall de molt resum, sobretot el que es va parlar a 
Finestrelles.” 
 
 


